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作答注意事項： 

1.本試題共 4題，每題各 25分；共 1頁。 

2.不用抄題，可不按題目次序作答，但應書寫題號。 

3.禁用鉛筆作答，違者不予計分。 

 

一、何謂問題導向警政（ Problem-Oriented Policing）與情資導向警政

（Intelligence-Led Policing）（15 分）？我國警政之發展應如何運用此種警

政策略？（10分）本題可參酌下列資料回答： 

Intelligence-led policing is a policing model that is built around the assessment 

and management of risk. Intelligence officers serve as guides to operations, 

rather than operations guiding intelligence. Intelligence-led policing gained 

considerable momentum globally following the September 11 terrorist attacks on 

the United States.  

Although claimed as a policing framework that builds on earlier paradigms, 

including community policing, problem-oriented policing, and continuous 

improvement or partnership models of policing, it originated as a rejection of the 

reactive, crime focus of community policing with calls for police to spend more 

time employing informants and surveillance to combat recidivist offenders. 

二、試論我國派出所之功能為何（10 分）？又派出所之未來發展宜為何（請試

從治安效率、組織效能、法規適用與為民服務等方面論述之）？（15分） 

三、試論述第三造警政（Third Party Policing）之緣起背景為何？又其主要內涵

為何？試舉一實例說明我國哪一警政作為回應此策略。 

四、試論述勤務運作主要原理為何？此主要原理如何運用在酒駕取締勤務上？ 


